



International Committee of Museums and Collections of Arms and Military History
Comité international des Musées et des collections d'armes et d'histoire militaire

Newsletter Nr. 19 - December/Decembre 2015

Milan 2016

Call for papers

The Call for Papers for the Milan symposium 2016 is now open. Please send your proposal to the Secretary of ICOMAM, Mathieu Willemsen; m.willemsen@nmm.nl. We want to have the title of your paper and max 1 / 2 text page with a brief description of the content. The time limit for each paper will be 15 minutes max. They will be presented in groups of 3 and followed by 15 minutes of questions and discussions. Please send in your ideas **at the latest Jan 15 2016**. We need 3 types of papers, for session one; about your News, up to date research work. For session two and three we are doing some joint sessions on the theme of the conference, together with IC-MEMO, (International Committee of Memorial Museums in Remembrance of the Victims of Public Crimes). The topic is "Dark Tourism". We wish to have lectures about battlefields or similar areas that are turned into museums and/or tourist attractions or monuments. Both Good or bad ethic examples. For session four and five we also wish to have lectures about symbols and military details in cultural landscapes: the architecture, city planning etc.

Appel à communication

L'appel à communication pour le congrès 2016 est maintenant lancé et les contributions sont à envoyer au secrétaire de l'ICOMAM, Mathieu Willemsen < m.willemsen@nmm.nl > . Veuillez nous communiquer le titre de votre communication et les sujets que vous aborderez. Chaque orateur dispose de 15 minutes. Les communications seront présentées par groupes de 3, suivis de 15 minutes de questions-réponses. Transmettez-nous vos suggestions pour **le 15 janvier 2016 au plus tard**. Nous attendons 3 types de contributions. Pour la session 1 : vos nouvelles et vos recherches. Pour les sessions 2 et 3 : nous prévoyons des sessions conjointes sur le thème de la conférence, en collaboration avec IC-MEMO (International Committee of Memorial Museums in Remembrance of the Victims of Public Crimes). Le sujet est le tourisme sombre. Nous attendons des communications sur des champs de bataille ou autres lieux convertis en musée, attractions touristiques ou monuments et sur l'éthique du combat. Pour les sessions 4 et 5 : des communications sur les symboles et les détails militaires du paysage culturel, en architecture, en urbanisme, etc.

Registration for Milan

The triannual ICOM conference in ICOM Milan is open for registration and until the end of January there is an early bird fee. See:

<http://network.icom.museum/icom-milan-2016//>

The schedule is full of lectures and interesting things to do. ICOMAM has tried to schedule our program so you can attend both the international ICOM sessions as well as the ICOMAM ones. In the evenings we have many joint social events and some spare time to discover the city of Milan.

Inscription Milan

Les inscriptions pour la conférence ICOM triennale à Milan sont ouvertes. Jusque fin janvier, vous bénéficiez d'un tarif avantageux.

<http://network.icom.museum/icom-milan-2016//>

Le programme propose de nombreuses communications et de choses intéressantes à faire. L'ICOMAM a essayé d'élaborer le programme de façon à vous donner l'occasion d'assister tant aux sessions de l'ICOM qu'à celles de l'ICOMAM. Le soir, nous proposons des activités conjointes. Vous aurez aussi le

<p>If you look at the program on the conference web site there are red parts marked with “International Committees”, and this is the time when the ICOMAM-lectures take place. Every morning there are two world famous keynote speakers for all ICOM delegates, and there is also the special exhibition about ICOMs 70th anniversary. All this take place in the Milan Expo, which is a huge conference center where the 2000 delegates will spend the days. It is in this venue that the World Expo was held in 2015. The location is situated a little bit outside the center of Milan, but has easy access to the city center with its own subway station. We have gotten promises to have discount on the Scala, on the Night Watch and other “to do” things that are available in Milan. All of us will have free underground tickets so we can easily go back and forth during the days. The ICOMAM lectures are scheduled from Monday - Wednesday. This means that the ICOMAM preliminary program is planned like this;</p> <p>MONDAY 4 JULY General Assembly and session 1; 14:00 – 18:00, TUESDAY 5 JULY Session 2; 11:00 – 13:00 and Session 3; 15:00 – 18:00 WEDNESDAY 6 JULY Session 4; 11:30 – 13:00 and Session 5; 14:00 – 18:00 On THURSDAY 7 JULY our ICOMAM preliminary planning is a tour to Turin to see three very special museums that are of interest for us. The Armeria Reale, Museo dell’Artigliera and the Museo Pietro Micca (and the siege of Turin 1706).</p>	<p>temps de découvrir la ville de Milan. Les zones en rouge dans le programme sur le site de la conférence indiquent les communications de l’ICOMAM.</p> <p>Chaque matin, deux orateurs de renommée mondiale s’adresseront aux participants et une exposition relative au 70^e anniversaire de l’ICOM est également prévue. L’événement a lieu à Milan Expo, un grand centre de conférence pouvant accueillir les 2000 délégués, qui avait été construit pour l’exposition universelle de 2015. Le centre se situe aux abords de la ville et dispose d’une station de métro. Nous avons obtenu des réductions pour la Scala et autres attractions milanaïses. Nous aurons des tickets de métro gratuits, ce qui facilitera les déplacements. Les communications de l’ICOMAM sont prévues du lundi au mercredi. Le programme suivant est prévu : Lundi 4 juillet : assemblée générale et session 1; 14:00 – 18:00, mardi 5 juillet : Session 2; 11:00 – 13:00 et Session 3; 15:00 – 18:00, mercredi 6 juillet: Session 4; 11:30 – 13:00 et Session 5; 14:00 – 18:00. Le 6 juillet, l’ICOMAM prévoit une excursion à Turin pour visiter trois musées très intéressants: Armeria Reale, Museo dell’Artigliera et le Museo Pietro Micca (siège de Turin 1706).</p>

With regards on behalf of ICOMAM,

Avec les meilleurs sentiments de la part de l'ICOMAM,

Mathieu Willemsen, Secretary/Sécretaire

How to contact us?
secretary@icomam.icom-museum
<http://icomam.icom-museum>